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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa (nr 75)

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 84)
11 sierpnia 2021 r.
Komisje: Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa oraz Samo-
rządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, obradujące pod przewodnictwem 
posła Tomasza Ławniczaka (PiS), przewodniczącego Komisji Samorządu Tery-
torialnego i Polityki Regionalnej, rozpatrzyły: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o utrzymaniu czysto-
ści i porządku w gminach, ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz ustawy 
o odpadach (druk nr 1462). 

W posiedzeniu udział wzięli: Jacek Ozdoba sekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska 
wraz ze współpracownikami, Michał Sztybel zastępca prezydenta Bydgoszczy, Marek Woch dyrek-
tor generalny w Biurze Rzecznika Małych i Średnich Przedsiębiorców, Karol Wójcik przewodniczący 
Rady Programowej Związku Pracodawców Gospodarki Odpadami, Leszek Świętalski dyrektor Biura 
Związku Gmin Wiejskich RP, Monika Małowiecka radca prawny w Biurze Unii Metropolii Polskich, 
Olga Goitowska zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Gdań-
sku, Adam Małyszko prezes Stowarzyszenia Forum Recyklingu Samochodów, Maciej Kiełbus przed-
stawiciel Związku Miast Polskich.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Bartosz Bąk, Sławomir Jakubczak, 
Bogusława Kram, Jolanta Osiak, Anna Rajewska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sej-
mowych; Jakub Bennewicz, Tomasz Czech – legislatorzy z Biura Legislacyjnego
Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):

Szanowni państwo,  otwieram posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego  i Poli-
tyki Regionalnej oraz Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa. 
Witam panie  i panów posłów. Witam również przedstawicieli Ministerstwa Klimatu 
i Środowiska na czele z panem Jackiem Ozdobą, sekretarzem stanu w ministerstwie. 
Witam też przedstawicieli korporacji samorządów i przedsiębiorców. W szczególności 
witam zastępcę prezydenta Bydgoszczy – Michała Sztybla.
Stwierdzam kworum. Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpa-

trzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach, ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz ustawy o odpadach. 
Jest to druk nr 1462.
Przechodzimy do realizacji porządku. Szanowni państwo, generalnie rzecz biorąc, jest 36 

poprawek. Głos będę oddawał przedstawicielowi rządu, następnie…Oczywiście w pierwszym 
rzędzie przedstawicielowi Senatu. Czy jest na sali przedstawiciel Senatu? Nie ma. W związku 
z tym w pierwszym rzędzie będzie przedstawiciel rządu, potem uwagi Biura Legislacyjnego 
i jeżeli będą chętni do dyskusji, to jeden głos za, jeden głos przeciw, bo całość przedyskutowa-
liśmy już na posiedzeniu Komisji. Przy czym są na sali przedstawiciele korporacji, więc jeżeli 
ktoś z parlamentarzystów będzie chciał oddać głos przedstawicielowi korporacji, to oczywiście 
jest taka możliwość. Jednak podkreślam – jeden głos. 
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Przechodzimy do procedowania. Poprawka nr 1. Proszę o stanowisko rządu w spra-
wie poprawki. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska Jacek Ozdoba:
Na wstępie przepraszam za spóźnienie, ale wstrzymała mnie nowelizacja Kodeksu karnego 
i Kodeksu wykroczeń w związku z gospodarką odpadową. To tytułem wytłumaczenia. 
Jeśli chodzi o poprawkę nr 1 – odrzucić. Negatywne stanowisko rządu.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy są uwagi ze strony Biura Legislacyjnego?

Legislator Tomasz Czech:
Tak, panie przewodniczący. Poprawkę nr 1 należy głosować z poprawką nr 29. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję  bardzo.  Zatem  będziemy wspólnie  ją rozpatrywać  z poprawką nr  29. Głos 
w dyskusji – czy są jakieś uwagi? Pan mecenas, bardzo proszę.

Przedstawiciel Związku Miast Polskich Maciej Kiełbus:
Dzień dobry, Maciej Kiełbus, Związek Miast Polskich, Stowarzyszenie Metropolia War-
szawa.
Możliwie krótko. To są dwie bardzo ważne poprawki dla metropolii śląskiej, bo umoż-

liwiają podjęcie określonych działań inwestycyjnych w tym zakresie. Dlatego prosimy 
o przyjęcie tej poprawki. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy jest głos przeciw? Nie ma. Przystępujemy do głosowania.
Kto z państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej poprawki? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 57 posłów. Za – 24, przeciw – 32, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 1nie uzyskała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Poprawka nr 2. Panie ministrze, stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Nie  mamy  negatywnego  stanowiska,  aczkolwiek  chcemy  zwrócić  uwagę,  że chyba 
zabrakło konsekwencji w ust. 3. Jeżeli Senat zaproponował zmianę w ust. 1, to również 
powinna być w ust. 3, a tego nie ma w uchwale Senatu. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo za tę uwagę. Czy są inne uwagi? Proszę uprzejmie.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Szanowni państwo, poprawka ma charakter tylko i wyłącznie techniczny i doprecyzo-
wujący. Służy temu, żebyśmy za 2 lata nie musieli się spotykać przy kolejnej nowelizacji 
w tym zakresie.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś chciał zabrać głos za? Dziękuję. W takim razie przystępujemy do gło-
sowania.
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 

się od głosu. Dziękuję. Czekamy na wyniki.
Głosowało 57 posłów. Za – 25, przeciw – 31, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 2 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 3. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu? 

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Stanowisko jest negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Chcieliśmy  tylko powiedzieć,  że poprawkę nr 3 należy głosować  łącznie  z poprawką  
nr 21. Mamy wątpliwość co do samego brzmienia, ale tak czy siak jest negatywne stano-
wisko rządu, a to jest poprawka merytoryczna, więc – dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Zatem poprawkę nr 3 będziemy rozpatrywali łącznie z poprawką  
nr 21. Czy są jakieś głosy w dyskusji? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawek? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 

się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki.
Głosowało 57 posłów. Za – 23, przeciw – 32, wstrzymało się od głosu 2 posłów. Stwier-

dzam, że poprawki nie uzyskały pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 4. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Negatywne stanowisko. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi? 

Legislator Tomasz Czech:
Poprawka jest merytoryczna. Nie mamy żadnych uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem  poprawki  nr  4?  Kto  jest  przeciw?  Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki.
Głosowało 57 posłów. Za – 25, przeciw – 32, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 4 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 5. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś chciał zabrać głos? Dziękuję. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem  poprawki  nr  5?  Kto  jest  przeciw?  Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Zakończyliśmy głosowanie i czekamy na wyniki.
Głosowało 58 posłów. Za – 25, przeciw – 33, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 5 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 6. Panie ministrze, jakie jest stanowisko?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Stanowisko rządu jest negatywne. Biuro Legislacyjne?

Legislator Tomasz Czech:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Biuro Legislacyjne nie ma uwag. Czy są inne uwagi? Nie słyszę. Przechodzimy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem  poprawki  nr  6?  Kto  jest  przeciw?  Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Zakończyliśmy głosowanie i czekamy na wyniki.
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Głosowało 58 posłów. Za – 25, przeciw – 33, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-
dzam, że poprawka nr 6 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 7. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Jakie jest stanowisko Biura Legislacyjnego?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie, nikt się nie zgłasza. Przystępujemy do gło-
sowania.
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 7? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał od głosu? Dziękuję. Zakończyliśmy głosowanie. Proszę o wyniki.
Głosowało 57 posłów. Za – 23, przeciw – 32, wstrzymało się od głosu 2 posłów. Stwier-

dzam, że poprawka nr 7 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 8. Panie ministrze?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne, tak? Dziękuję. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Bez uwag. Czy ktoś chciał zabrać głos? Panie mecenasie, proszę uprzejmie.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Jedno krótkie zdanie. Kwestia nieruchomości niezamieszkałych w ustawie nowelizującej 
była elementem kompromisu, jak rozumiem, z Ministerstwem Klimatu i Środowiska, 
więc teraz odejście od tego kompromisu rzutuje w kontekście kolejnych prac, które przed 
nami. Zatem, panie ministrze, to jest tylko kwestia tego, czy nieruchomości letniskowe 
będą miały swobodę występowania z systemu, czy nie. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś chciał jeszcze zabrać głos na ten temat? Nie słyszę. Przystępujemy 
do głosowania.
Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki.
Głosowało 55 posłów. Za – 21, przeciw – 33, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 8 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 9. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Bez uwag. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie ma dyskusji przy poprawce nr 9. Przystępu-
jemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem  poprawki  nr  9?  Kto  jest  przeciw?  Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki. 
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Głosowało 55 posłów. Za – 21, przeciw – 33, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-
dzam, że poprawka nr 9 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 10. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Pozytywne, popieramy poprawkę.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
W sprawie poprawki nr 10 stanowisko jest pozytywne. Czy ktoś chciałby zabrać…Prze-
praszam, Biuro Legislacyjne? 

Legislator Tomasz Czech:
Jest to merytoryczna poprawka. Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie ma dyskusji. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 10? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 55 posłów. Za – 53, przeciw – 1, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 10 uzyskała pozytywną opinię Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 11. Panie ministrze, jakie jest stanowisko?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Pozytywne, za.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pozytywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Wydaje nam się, że poprawkę nr 11 można rozpatrzyć z poprawką nr 17, ponieważ doty-
czą tego samego. Mamy też ogólną uwagę, którą zgłaszaliśmy również na posiedzeniu 
Komisji, że jeżeli chodzi o takie odesłania, to powinny precyzyjnie wskazywać określony 
artykuł. Oczywiście takie odesłanie też jest możliwe.
Mam tylko pytanie. W ust. 2 art. 6j, który zostaje dodawany tą nowelizacją, również jest 

mowa o powierzchni użytkowej lokalu mieszkalnego, jednak nie ma tam odesłania na ustawę 
– Prawo budowlane. Ja wiem, że wcześniej mamy odesłanie na ust. 1 i 2 art. 6j, jednak zasta-
nawiamy się czy nie powstaną wątpliwości interpretacyjne, że raz jest powierzchnia użytkowa 
lokalu mieszkalnego, o której mowa w Prawie budowlanym, a tu tego nie będzie.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Stanowisko ministerstwa? Pozostawiamy taki sam zapis?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Tak.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pozostawiamy taki sam zapis. Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie ma zgło-
szeń. Przystępujemy do głosowania. Oczywiście głosujemy nad podprawką nr 11 i 17.
Kto  jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem  tych  poprawek? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 55 posłów. Za – 54, nikt nie był przeciw, 1 poseł wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że poprawki nr 11 i 17 uzyskały pozytywną opinię Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 12. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Pozytywne, za.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pozytywne. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Nie mamy uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie ma zgłoszeń. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 12? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na ogłoszenie wyników.
Głosowało 55 posłów. Ta poprawka przeszła jednogłośnie. 
Przechodzimy do poprawki nr 13. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Bez uwag. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Pan mecenas Kiełbus, proszę bardzo.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Dziękuję.  Ta poprawka  jest wynikiem  postulatów  zgłoszonych  przez Krajową Radę 
Regionalnych Izb Obrachunkowych, które wskazywały w wynikach swoich kontroli, 
że stawka  opłaty  rocznej  od domku  letniskowego  na poziomie  niespełna  200 zł  nie 
pozwala  na finansowanie  systemu,  dlatego  RIO  apelowały,  aby  te  stawki  podnieść 
do kwoty wyższej – w tym wypadku do 400 zł. Prosimy organizacje samorządowe o przy-
jęcie tej poprawki, jako stawki maksymalnej. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy jest głos odmienny? Nie ma. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 13? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 55 posłów. Za – 20, przeciw – 34, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 13 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 14. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa? 

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Tym razem negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Bez uwag. Pan mecenas Kiełbus chciał zabrać głos, proszę, panie mecenasie.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Szanowni państwo, przyjęte przez Sejm rozwiązanie w ustawie, do której Senat zgłosił 
poprawkę, zawiera błąd konstrukcyjny. Maksymalna stawka przy opłacie wodnej, która 
jest proponowana w tym przepisie, który Senat proponuje wykreślić, odnosi się do gospo-
darstwa domowego, gdy tymczasem – zgodnie z ustawą, bo przepisy w tym zakresie nie 
zostały zmienione – opłaty przy metodzie wodnej ustalamy na podstawie ilości wody 
zużytej z całej nieruchomości wielolokalowej, a nie z poszczególnych gospodarstw. Zatem 
wprowadzenie limitu 150 zł dla gospodarstw domowych, kiedy rozliczam się z ilości zuży-
tej wody z całego budynku, jest niestosowalne. Ten przepis będzie po prostu wywoływał 
tylko i wyłącznie konflikty, a nie będzie stosowalny. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Czy  ktoś  chciał  zabrać  głos  w tej  sprawie?  Nie.  Przystępujemy  do głosowania  nad 
poprawką nr 14.
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Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 14? Kto  jest  przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 53 posłów. Za – 20, przeciw – 31, wstrzymało się od głosu 2 posłów. Stwier-

dzam, że poprawka nr 14 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 15. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma uwag. Nie ma chętnych do dyskusji. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 15? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Proszę o wyniki.
Głosowało 53 posłów. Za – 20, przeciw – 31, wstrzymało się od głosu 2 posłów. Stwier-

dzam, że poprawka nr 15 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 16. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma uwag. Czy ktoś chce zabrać głos? Nie ma zgłoszeń. Przystępujemy do głosowania 
nad poprawką nr 16.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 16? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki.
Głosowało 51 posłów. Za – 19, przeciw – 30, wstrzymało się od głosu 2 posłów. Stwier-

dzam, że poprawka nr 16 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji. 
Poprawkę nr 17 mamy już za sobą. Poprawka nr 18. Panie ministrze, jakie jest sta-

nowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma uwag. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie. Przystępujemy do głosowania. 
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 18? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki. 
Głosowało 52 posłów. Za – 19, przeciw – 33, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 18 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 19. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Jest to stanowisko negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?
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Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 19? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki.
Głosowało 52 posłów. Za – 18, przeciw – 32, wstrzymało się od głosu 2 posłów. Stwier-

dzam, że poprawka nr 19 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 20. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa? 

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? 

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma uwag. Pan mecenas Kiełbus chciał zabrać głos. Panie mecenasie, bardzo proszę.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Dziękuję,  panie przewodniczący. To jedna  z ważniejszych poprawek w całej uchwale 
Senatu. Jej celem jest uszczelnienie systemu odpadowego i wyłapanie tzw. martwych 
dusz, czyli osób, które generują koszty, ale nie chcą płacić w swojej gminie za odpady. 
Przyjęcie  tej  poprawki  pozwoli  na obniżenie  opłat  dla  legalnie  uiszczających  opłaty 
mieszkańców. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy jest jakiś inny głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 20? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyniki.
Głosowało 51 posłów. Za – 21, przeciw – 30, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 20 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Nad poprawką nr 21 już głosowaliśmy. Przechodzimy do poprawki nr 22. Panie mini-

strze, jaka opinia?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywna.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywna. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Wydaje nam się, że poprawkę nr 22 należy głosować z poprawką nr 33. Tak przynajmniej 
zaproponował Senat.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Proszę uprzejmie – poprawka nr 22 razem z poprawką nr 33. Czy są jakieś uwagi do tej 
propozycji? Nie ma. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy zatem do gło-
sowania nad poprawką nr 22 i poprawką nr 33.
Kto  jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem  tych  poprawek? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 52 posłów. Za – 19, przeciw – 32, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawki nr 22 i 33 nie uzyskały pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 23. Panie ministrze, jakie stanowisko?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Bez uwag. Proszę bardzo, pan prezydent Bydgoszczy chciał zabrać głos.

Zastępca prezydenta Bydgoszczy Michał Sztybel:
Dziękuję bardzo. Jako organizacje samorządowe cały czas uważamy, że źródłem przychodów 
do systemu, które pozwoliłyby zmniejszyć opłaty, powinna być rozszerzona odpowiedzialność 
producentów oraz uszczelnianie systemu, a nie inne pieniądze tych samych mieszkańców. 
Szczególnie w kontekście Polskiego Ładu, który – według informacji Ministerstwa Finansów 
– będzie skutkiem minus 14 mld zł dla samorządów każdego roku. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 23? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 51 posłów. Za – 18, przeciw – 33, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 23 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 24. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu? 

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma. Czy ktoś z państwa chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania 
nad poprawką nr 24.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 24? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 51 posłów. Za – 19, przeciw – 31, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 24 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji. 
Przechodzimy do poprawki nr 25. Panie ministrze, jakie stanowisko?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania.
Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 25? Kto 

jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 52 posłów. Za – 19, przeciw – 32, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 25 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 26. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?
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Legislator Tomasz Czech:
To jest poprawka merytoryczna, ale chcieliśmy tylko zwrócić uwagę, że w przypadku jej 
przyjęcia brakowałoby konsekwencji w art. 194 ust. 1 pkt 2b, gdzie jest odesłanie m.in. 
na art. 25 ust. 6. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję za uwagę. Czy ktoś chciał zabrać głos? Proszę bardzo. Proszę się przedstawić.

Prezes Stowarzyszenia Forum Recyklingu Samochodów Adam Małyszko:
Adam Małyszko, Forum Recyklingu Samochodów. Odrzucenie tej poprawki spowoduje, 
że w dalszym ciągu w prawie będziemy mieli sytuację, że nie będzie można legalnie prze-
kazać odpadów do kolejnego posiadacza. Chodzi o odpady, które przeleżały u poprzed-
niego przez okres, kiedy można było te odpady magazynować. Zatem, jeśli ktoś przekro-
czy okres roku w przypadku odpadów niebezpiecznych i 3 lata w przypadku odpadów 
innych niż niebezpieczne, to kolejny posiadacz nie może ich legalnie odebrać. To jest 
poprawka, która powoduje, że za każdym razem trzeba będzie w dalszym ciągu nie prze-
strzegać przepisów.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy są jakieś inne uwagi? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 26? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 52 posłów. Za – 20, przeciw – 32, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 26 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji. 
Przechodzimy do poprawki nr 27. Panie ministrze?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywnie.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Poprawka  jest  negatywnie  opiniowana  przez ministerstwo.  Czy  Biuro  Legislacyjne 
ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie ma uwag. Czy ktoś z państwa chciał zabrać głos? Proszę bardzo, jeszcze raz przed-
stawiciel przedsiębiorców.

Prezes FORS Adam Małyszko:
Jeszcze raz Adam Małyszko, Forum Recyklingu Samochodów. Odrzucenie tej poprawki 
spowoduje, że trzy pomyłki w BDO – odnośnie do karty przekazania odpadów, w której 
nie można dokonać korekty – doprowadzić mogą do zamknięcia działalności gospodar-
czej. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 27? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 52 posłów. Za – 20, przeciw – 31, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 27 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 28. Panie ministrze Jakie jest stanowisko rządu? 

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Stanowisko rządu jest negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? 

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Bez uwag. Czy ktoś z państwa chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głoso-
wania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 28? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 52 posłów. Za – 19, przeciw – 32, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 28 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Nad poprawką nr 29 już głosowaliśmy. Przechodzimy do poprawki nr 30. Panie mini-

strze, jakie jest stanowisko rządu? 

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Za, popieramy.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? 

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś z państwa chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głoso-
wania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 30? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 51 posłów. Komisje jednogłośnie poparły poprawkę nr 30. 
Przechodzimy do poprawki nr 31. Panie ministrze, jakie jest stanowisko ministerstwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję. Pan minister Kiełbus, proszę uprzejmie.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Boże, nie. Nie minister.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pan mecenas, przepraszam.

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Pan ma mnie, jak rozumiem, kiedyś zastąpić, tak? 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pana ministra też przepraszam.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Ta poprawka ma charakter jak najbardziej techniczny. Jej odrzucenie skutkuje ryzykiem 
przyjęcia, że 14 dni po ogłoszeniu ustawy uchwały części gmin przestaną obowiązywać. 
Tutaj ewentualnie miałbym pytanie do Biura Legislacyjnego, czy nie dostrzegają pań-
stwo ryzyka, że przepis upoważniający do podjęcia uchwał zostanie uznany za zmieniony 
przez to wskazanie, że chodzi o powierzchnię użytkową w rozumieniu Prawa budow-
lanego, co może skutkować tym, że uchwały przestaną obowiązywać? Bo jeżeli mamy 
to doprecyzowanie, to ono wynika z tego, że rady gmin różnie traktowały powierzchnię 
użytkową. Teraz jedynym prawidłowym rozumieniem będzie powierzchnia użytkowa 
w rozumieniu Prawa budowlanego. Co z uchwałami, w których przyjęto inne rozumienie 
powierzchni użytkowej i czym będzie skutkował brak przepisu przejściowego zarówno 
w poprawce nr 31, jak i w poprawce nr 32? Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy Biuro Legislacyjne odniesie się do tych słów?

Legislator Tomasz Czech:
To jest pewna kwestia stosowania prawa. Powiem szczerze, że nie zastanawialiśmy się 
nad tą kwestią wcześniej. Trudno nam w tym momencie odpowiedzieć. Pewnie jakieś 
ryzyko istnieje, aczkolwiek…To pytanie jest bardziej do pana ministra. 

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Myślę, że przystąpimy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 31? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 51 posłów. Za – 22, przeciw – 29, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 31 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 32. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Panie mecenasie, proszę uprzejmie.

Przedstawiciel ZMP Maciej Kiełbus:
Ostatni raz w dniu dzisiejszym. Szanowni państwo, mamy świeży z tego roku wyrok 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie, gdzie sąd przyjął, że na dzień dzi-
siejszy przy nieruchomościach niezamieszkałych kryterium częstotliwości nie może być 
brane pod uwagę.
Tak więc na dzień dzisiejszy prawidłowe ustalenie  opłaty  z nieruchomości nieza-

mieszkałych: liczba pojemników razy stawka. Nowelizacja, którą państwo przyjęliście, 
przewiduje nową  zmienną w tym  zakresie, więc  zmienia  się  przepis  upoważniający. 
Nie mamy przepisu przejściowego w tym zakresie. Co z uchwałami, które obowiązują, 
co do których sądy powiedziały, że prawidłowo zostały podjęte, a dzisiaj zmieniamy prze-
pis w tym zakresie? Okaże się, że gminy z dnia na dzień zostaną bez podstaw do pobie-
rania opłat w tym zakresie. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 32? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 52 posłów. Za – 20, przeciw – 31, wstrzymał się od głosu 1 poseł. Stwier-

dzam, że poprawka nr 32 nie uzyskała pozytywnej opinii Komisji.
Nad poprawką nr 33 już głosowaliśmy. Przechodzimy do poprawki nr 34. Panie mini-

strze, jakie jest stanowisko ministerstwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Pozytywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pozytywne. Czy są uwagi ze strony Biura Legislacyjnego? 

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję.  Przystępujemy  do głosowania.  Kto  jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem 
poprawki nr 34? Kto  jest  przeciw? Kto wstrzymał  się  od głosu? Dziękuję. Czekamy 
na wyświetlenie wyników.
Głosowało 52 posłów. Za – 52, nikt nie był przeciw ani nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że poprawka nr 34 uzyskała pozytywną rekomendację Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 35. Panie ministrze, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Tomasz Czech:
To jest  kwestia,  o której  rozmawialiśmy  na posiedzeniu  Komisji.  Wydaje  nam  się, 
że tu jest podobna sytuacja jak w przypadku art. 9. Nie będę już powtarzał argumentów. 
Strona rządowa przedstawiła już argumenty, jeśli chodzi o ten przepis, więc dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciał zabrać głos? Nie słyszę. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 35? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 51 posłów. Za – 19, przeciw – 32, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 35 nie uzyskała pozytywnej rekomendacji Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 36. Panie ministrze,  jakie jest stanowisko minister-

stwa?

Sekretarz stanu w MKiŚ Jacek Ozdoba:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Negatywne. Czy są uwagi ze strony Biura Legislacyjnego?

Legislator Tomasz Czech:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Czy ktoś z państwa chciał zabrać głos? Nie słyszę. Dziękuję. W związku z tym przystę-
pujemy do głosowania.
Kto  jest  za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki nr 36? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Czekamy na wyświetlenie wyników.
Głosowało 51 posłów. Za – 19, przeciw – 32, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwier-

dzam, że poprawka nr 36 nie uzyskała pozytywnej rekomendacji Komisji.
Na tym  wyczerpaliśmy  rozpatrywanie  wszystkich  poprawek  wniesionych  przez 

Senat. Pozostaje nam wybór sprawozdawcy. Przypominam, że dotychczasowym posłem 
sprawozdawcą była pani poseł Anna Paluch. Proponuję, aby w dalszym ciągu była spra-
wozdawcą. Czy są jakieś uwagi? Nie ma. W związku z tym poseł Anna Paluch będzie 
sprawozdawcą powyższej ustawy.
Zamykam posiedzenie. Informuję, że protokół posiedzenia razem z załączonym peł-

nym zapisem jego przebiegu będzie do wglądu w sekretariatach obu Komisji w Kance-
larii Sejmu. Dziękuję bardzo. 


